



قال رسول الله صلى الله عليه وسلم: "إِذَا قَاتَ ابْنُ آدَمَ انْقَطَعَ عَمَلُهُ  
إِلَّا مِنْ تَلَبُّهُ مِنْ صَدَقَةٍ خَيْرَتِهِ، أَوْ عِلْمٍ يَنْتَفِعُ بِهِ، أَوْ وَلَدٍ ضَالِحٍ يَدْعُو لَهُ"  
أُخْرِجَهُ مُسْلِمًا.

## صندوق الوقف التعليمي

University Student Endowment Fund



صندوق الوقف التعليمي  
الجامعة الإسلامية بغزة

بدأ بيد نحو مستقبل تعليمي أفضل لأبنائنا الطلبة  
Hand in hand towards a better  
educational future for our students

لمزيد من الاستفسار  
For more details

- 🌐 [donate.iugaza.edu.ps](https://donate.iugaza.edu.ps)
- ✉️ [rdc@iugaza.edu.ps](mailto:rdc@iugaza.edu.ps)
- ☎️ +970 59 44 20204
- ☎️ +970 8 264 1406
- 📱📺 iugaza



## Introduction:

Islamic University of Gaza (IUG) is a non-profit, academic institution supervised by the Palestinian Ministry of Higher Education. It is a member of numerous regional and international university associations.

## Vision:

It is an investment Waqf fund to enable needy students to study at Islamic University of Gaza (IUG).

## Mission:

It is a charity fund to attract and invest funds of endowments' donors in accordance with Islamic law and regulations for the benefit of needy students at Islamic University of Gaza.

## Goals:

1. To work on financing needy university students through endowment fund's profits.
2. To provide education opportunities to as many students in the Gaza Strip as possible by offering financial support for education in the form of loans, grants or donations.
3. To provide the opportunity for the participation of civil society, institutions and companies in providing financial support for students in need.
4. To contribute in restoring the role of the Islamic Waqf by underscoring the humanitarian and solidarity aspects among the members of society and local and international institutions.

## Endowment Management:

The organizational structure consists of the Fund's Advisory Board and the Fund's Board of Directors.

1

Fund's Advisory Board exercises the role of oversight, policy-making, strategic planning and the development of administrative, financial and investment systems.

2

The Fund's Board of Directors manages the day-to-day activities of the endowment, works on its development, prioritizes assistance and allocates resources to needy students.

## For contributions and donations:

The donor can contribute to this fund any amount of money he or she wants on his behalf or on behalf of his parents, spouse, or loved ones to support education and students.



## مقدمة:

الجامعة الإسلامية بغزة مؤسسة أكاديمية غير ربحية تعمل بإشراف وزارة التربية والتعليم العالي الفلسطينية، وهي عضو في العديد من اتحادات الجامعات الدولية والإقليمية.

## رؤية الوقف:

صندوق وقي استثماري لتمكين الطلبة المحتكين من الدراسة في الجامعة الإسلامية.

## رسالة الوقف:

صندوق خيري لاستقطاب واستثمار أموال الواقفين وفقاً لنظم ومقاصد الشريعة الإسلامية لصالح الطلبة المحتكين في الجامعة الإسلامية.

## أهداف الصندوق:

- 1- العمل على تمويل طلبة الجامعة المحتكين من خلال أرباح الوقف.
- 2- إتاحة فرصة التعلم لأكثر قدر ممكن من الطلبة في قطاع غزة من خلال توفير الدعم المادي للتعليم في شكل قروض، منح، أو هبات.
- 2- إتاحة الفرصة لمساهمة المجتمع المدني والمؤسسات والشركات في الدعم المالي للطلبة المحتكين.
- 4- المساهمة في استعادة دور الوقف الإسلامي المتمثل في الجانب الإنساني والتكافلي بين أفراد المجتمع والمؤسسات المحلية والدولية.

## إدارة الوقف:

يتشكل الهيكل التنظيمي من المجلس الاستشاري للصندوق، ومجلس إدارة الصندوق.

2

مجلس إدارة الصندوق يقوم بالإدارة اليومية للوقف، ويعمل على نمائه وتحديد أولويات المساعدة وتخصيص الموارد للطلبة المحتكين.

1

المجلس الاستشاري للصندوق يعارض دور الرقابة ورسم السياسات ووضع الخطط الاستراتيجية وتطوير الأنظمة الإدارية والمالية والاستثمارية.

## للمساهمة والتبرع:

يمكن المساهمة في هذا الصندوق بأي مبلغ يريده المتبرع عنه أو عن والديه أو أي من أهله وأحبائه لغرض دعم العلم وطلبة العلم.